
Protokół Nr VI/2016 z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 31 maja 2016 roku 
 
 

Lubawka, 2016.05.31 
 

Protokół Nr VI/2016 
z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce 

która odbyła się w dniu 31 maja 2016 roku 
w Domu Kultury w Lubawce przy ul. Kamiennogórskiej 19 

 
 

Czas trwania sesji w godz. 1400 do godz. 1700 
Sesja była filmowana przez TV Kamienna Góra. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad VI sesji 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady VI sesji. 
Poinformowała, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum pozwalające na 
podejmowanie  prawomocnych decyzji. Następnie przywitała Burmistrza, 
Zastępcę Burmistrza, Kierowników Referatów Urzędu Miasta i jednostek 
organizacyjnych Radcę Prawnego UM, radnych powiatowych. Przywitała 
również przedstawicieli mediów, prasy, a także gospodarzy sesji radnych. Lista 
obecności radnych  stanowi  załącznik  nr 1, a lista obecności zaproszonych 
gości załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek 
obrad. Zapytała czy radni zgłaszają jakieś wnioski. Uwag i wniosków nie 
zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło wnioskowała o następujące zmiany 
w porządku obrad: 
wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 10 podpunktów: 
§ h) „uchwała w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi 

Okrzeszyn w Gminie Lubawka”  
§ i) „uchwała w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi 

Niedamirów w Gminie Lubawka”  
§ j) „uchwała w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi 

Chełmsko Śląskie w Gminie Lubawka”  
§ k) „uchwała w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Stara 

Białka w Gminie Lubawka”  
 

Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
12 radnych 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących” przyjęła porządek obrad. 
 

Zatwierdzony porządek sesji:  
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1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z V. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7. Informacja z wykonania budżetu za 2015 rok.  

− opinia RIO, 
− sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z wykonania budżetu, 
− informacja o stanie mienia komunalnego, 
− uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok. 
8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawka 

− opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej, 
− opinia RIO, 
− uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawka absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2015. 
9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 
znaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości, 
c)  zmiany uchwały Nr IV/143/16 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 31 

marca 2016 roku w sprawie określenia  zasad udzielania dotacji celowej  z  
budżetu  gminy w zakresie dofinansowania kosztów budowy studni na 
potrzeby własnego gospodarstwa na terenie Gminy Lubawka, 

d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lubawce za rok 2015, 

e) statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Lubawce, 
f) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2016, 
g) uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubawka, 
h) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Okrzeszyn w Gminie Lubawka, 
i) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Niedamirów w Gminie 

Lubawka, 
j) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Chełmsko Śląskie w Gminie 

Lubawka, 
k) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Stara Białka w Gminie 

Lubawka. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
12. Zamknięcie obrad VI sesji.  
 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu V sesji 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z V sesji 
wyłożony był w biurze rady i każdy radny, przed sesją ma możliwość 
zapoznania się z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi. Zarządziła 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
12 radnych 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” głosując jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła 
protokół z V sesji. 
 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że do Biura Rady nie wpłynęła 
żadna interpelacja. Zapytała czy radni zgłaszają jakieś pytania i uwagi. 
Radny P. Wiktorowski zapytał w następujących sprawach: 

§ doprowadzenia wody do posiadłości pana Zbrzyznego w Chełmsku 
Śląskim, 

§ oczyszczenia dróg po zimie w Chełmsku Śląskim, ponieważ prace do 
chwili obecnej nie zostały jeszcze wykonane, 

§ wyrównania ubytków w drogach na ternie Chełmska Śląskiego. 
Radna I. Dereń zapytała czy: 

§ czy baner przy wjeździe do Lubawki, który reklamuje jedną z firm 
z terenu Gminy, ustawiony jest na gruntach Gminy i czy przedsiębiorca 
uiszcza opłaty. Powiedziała też, że dawniej w tamtym miejscu stał baner 
promujący Gminę Lubawka. 

§ parking naprzeciwko restauracji „Gruba Łycha” wykonany jest zgodnie 
z przepisami, ponieważ parkujące tam samochody zasłaniają przejście 
dla pieszych i stwarzają niebezpieczeństwo dla dzieci idących do szkoły 
oraz pieszych i poprosiła o zajęcie się tą sprawą.  

Radny A. Sarzyński zapytał o: 
§ możliwość postawienia toalet w parku Watra, 
§ wzmocnienie ogrodzeniu na stadionie w Lubawce, ponieważ podczas 

meczów kibice nie mają możliwości oparcia się o to ogrodzenie. 
Radny A. Ptaszkowski poinformował, że PGK „Sanikom” podczas 
wykonywanych robót zniszczył drogę powiatową i gminną oraz tereny 
prywatne. Mieszkańcy skarżą się, że Spółka bez uzgodnienia zniszczyła ich 
tereny prywatne i do dnia dzisiejszego nie zakończyła rozpoczętych robót.  
Radna A. Ochmańska powiedziała, że PGK „Sanikom” podczas wykaszania 
trawy zniszczył nagrobki na cmentarzu w Miszkowicach i nie uporządkował 
terenu po wykonanych pracach. 
Radny A. Lubieniecki zapytał na czyj wniosek zostały wycięte drzewa w Parku 
Jordanowskim w Chełmsku Śląskim.  
Radny A. Sarzyński wnioskował o zmianę organizacji ruchu przy szkole na 
ulicy Mickiewicza  na ruch jednokierunkowy. 

 



Protokół Nr VI/2016 z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 31 maja 2016 roku 
 
 

 4 

Radny A.Ptaszkowski zapytał czy Gmina  skontaktowała z właścicielem 
byłych zakładów „Watra” i w jakim terminie zostanie uprzątnięty gruz. 
 

Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami 
Burmistrz Ewa Kocemba przedstawiła informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym i poinformowała, że: 
29 kwietnia uczestniczyła w pożegnaniu absolwentów Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących oraz Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących 
w Kamiennej Górze. Powiedziała, że Gmina ufundowała nagrody dla 
najlepszych uczniów z Gminy Lubawka, które otrzymali A. Juszczyszyn, 
M. Zbrzyzny, A. Magiera. 
6 maja odbyło się spotkanie z pracownikami Urzędu oraz projektantem Zalewu 
Bukówka.  
7 maja Wiceburmistrz Bożena Kończak uczestniczyła w powiatowym dniu 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Marciszowie. 
10 maja uczestniczyła w:  
§ młodzieżowym forum bezpieczeństwa „Stop przemocy 

w cyberprzestrzeni” 
§ spotkaniu z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych we 

Wrocławiu Adamem Płaksej i Nadleśniczym Dariuszem Gajdą 
dotyczącym terenów przy skoczni i stoku narciarskim w Lubawce.  

11 maja spotkała się z brokerem w sprawie ogłoszenia przetargu ubezpieczenia 
mienia całej Gminy. Poinformowała, że został ogłoszony przetarg, oferty można 
składać do 8 czerwca. 
12 maja uczestniczyła w: 
§ spotkaniu z przedstawicielem Krajowego Rejestru Długów, ponieważ 

Gmina i Zakład Gospodarki Miejskiej są zainteresowani współpracą 
z KRD, co umożliwi ściągnięcie należnych zaległości. 

§ uroczystej sesji 70-lecia Rady Miejskiej Wałbrzycha 
13 maja Wiceburmistrz B. Kończak wraz z Gminnym Komendantem Ochrony 
Przeciwpożarowej Piotrem Rybakiem wzięła udział w uroczystości Dnia 
Strażaka Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, która odbyła się 
w Muzeum Tkactwa w Kamiennej Górze. 
14 maja Wiceburmistrz uczestniczyła w VIII festynie rodzinnym w Chełmsku 
Śląskim. 
16 maja Burmistrz E. Kocemba spotkała się z Dyrektorem Dolnośląskiego 
Urzędu Marszałkowskiego z Stanisławem Czajka oraz Naczelnikiem Anną 
Zajączkowską w sprawie zbiornika Bukówka. 
17 maja odbyło się spotkanie z przedstawicielami PGK „Sanikom” oraz 
Kierownikiem Referatu IGKiP Danutą Wiśniewską i Kierownikiem Referatu 
ROŚiMRW Jowitą Martyńską w sprawie planowanego remontu odcinka drogi 
krajowej od ul. Kombatantów do ul. Szymrychowskiej. 
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25 maja uczestniczyła w otwarciu dla publiczności Klasztoru Mniszek 
Benedyktynek w Krzeszowie, w której uczestniczyła również konsul Niemiec 
oraz Ireneusz Kołodziej.  
28 maja wzięła udział w Miejsko - Gminnym zjeździe oddziału OSP 
w Lubawce. 
30 maja spotkała się ze: 
§ starostą Zaclerza w sprawie Maratonu Rowerowego oraz 

zagospodarowania zbiornika Bukówka,  
§ Kierownikiem Zakładu Gospodarki Miejskiej Ireneuszem Kordzińskim 

i Kierownikiem Delegatury WUOZ w Jeleniej Górze Wojciechem 
Kapałczyńskim na temat dodatkowych zabezpieczeń przeciwpożarowych 
Domków Tkaczy Śląskich oraz w sprawie uzgodnienia kolorystyki 
Ratusza w Lubawce. Poinformowała, że Gmina planuje złożyć wniosek 
na termomodernizację ratusza. 

Ponadto poinformowała, że Gmina złożyła wniosek na dokończenie budowy 
Szkoły w Lubawce ze środków ZIT-u Aglomeracji Wałbrzyskiej i oczekuje na 
rozstrzygnięcie konkursu. Drugi wniosek został złożony do  Ministerstwa Sportu 
na budowę pełnowymiarowej sali  do koszykówki. Opinia w tej sprawie jest 
pozytywna i Gmina oczekuje na decyzje. 
31 maja Gmina wspólnie z Zaclerem złożyła wniosek na zagospodarowanie 
Bukówki pn.: „Łączy nas Bóbr”.. Podziękowała Kierownikowi Referatu 
ROŚiMRW oraz Kierownikowi Referatu IGKiP, Marcelinie Halaś i Dyrektorowi 
MGOK za prace nad projektem. 
W miesiącu czerwcu Gmina planuje złożyć wniosek na termomodernizację 
szkoły w Chełmsku Śląskim i budynku ratusza w Lubawce.  
Poinformowała też, że: 
§ na ulicy Kamiennogórskiej w Lubawce ustawiono dwa progi zwalniające 

oraz ograniczono prędkość do 20 km/h, 
§ od 1 czerwca 2016 roku będzie funkcjonował przystanek PKS koło parku 

Watra, 
§ została zamówiona osłona na kapliczkę przy ulicy Zielonej, 
§ w miesiącu czerwcu rozpocznie się łatanie dziur na drogach gminnych 

i potrwa do 15 czerwca, 
§ został ogłoszony przetarg na wykonanie dróg w Jarkowicach i Bukówce, 

a kolejny zostanie ogłoszony na wykonanie drogi na Podlesiu, 
§ wykaszanie poboczy dróg gminnych rozpocznie się od dnia 2 czerwca. 

Burmistrz Miasta E. Kocemba poinformowała, że w okresie od 28 kwietnia do 
31 maja 2016 roku wydała siedemnaście zarządzeń. Zarządzenia głównie 
dotyczyły nieruchomości do sprzedaży, ogłoszenia konkursu na piękną gminną 
wieś, regulaminu przygotowania egzaminu w sprawie kontroli zarządczej oraz 
okresowej kontroli oceny pracowników. 
Radna I. Dereń powiedziała, że kapliczka została już osłonięta mini ekranem. 

 



Protokół Nr VI/2016 z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 31 maja 2016 roku 
 
 

 6 

Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że przedmiotowy ekran jest 
tymczasowy, ponieważ docelowo zostanie tam ustawiona osłona.  
 

Ad. 6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Włodarczyk poinformował, że 
Komisja Rewizyjna w miesiącu maju obradowała dwukrotnie tj. w dniu 06 maja 
oraz 09 maja 2016 roku tematem posiedzeń była analiza budżetu za 2015 
rok oraz udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawki. 
 

Ad. 7. Informacja z wykonania budżetu za 2015 rok  
§ opinia RIO, 
§ sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z wykonania budżetu, 
§ informacja o stanie mienia komunalnego, 
§ uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok. 
Skarbnik Gminy Monika Stanek-Gamoń odczytała treść pozytywnej 
Uchwały Nr I/105/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu z dnia 28 kwietnia 2016 roku w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Burmistrza Miasta Lubawka sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
za 2015 rok (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
§ sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z wykonania budżetu 

Skarbnik Gminy Lubawka Monika Stanek - Gamoń przedstawiała 
sprawozdanie z wykonania budżetu, stanowiące (załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu). Poinformowała m.in., że budżet Gminy Lubawka na rok 
2015 ustalony został przez Radę Miejską w Lubawce w dniu 30 grudnia 2014 
roku i przyjęty Uchwałą nr III/19/14 w kwotach: 

1) planowane dochody 32.669.536,00 PLN, 
2) planowane wydatki 34.743.738,00 PLN. 

W toku wykonywania budżet uległ zmianie i na dzień 31.12.2015 roku 
przedstawiał się następująco: 

1) plan po zmianach dochodów – 35 184 968,22. 
2) Plan wydatków po zmianach – 38 032 170,22 

Ponadto przedstawiła następujące wydatki bieżące oraz wydatki poniesione 
w 2015 roku w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
Wydatki bieżące wykonanie – 97,3 % planu 
Wydatki majątkowe wykonanie - 99,3 % planu 
LEŚNICTWO 
Wydatki bieżące - wykonanie 98,3 % planu 
TRANSPORT i ŁĄCZNOŚĆ 
Wydatki bieżące – wykonanie 92,4% planu 
Wydatki majątkowe - wykonanie – 95,3 % planu 
Przebudowa dróg na terenie Gminy Lubawka: 
§ droga w Starej Białce, 
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§ droga w Bukówce, 
§ ulica Sienkiewicza w Lubawce, 
§ ulica Celna w Lubawce, 
§ ulica Sportowa w Lubawce, 
§ ulica Dolna w Lubawce, 
§ ulica Młyńska w Chełmsku Śląskim. 
§ utwardzenie drogo dojazdowej do ZUO „Sanikom” w Lubawce, 
§ utwardzenie placu postojowego przy ulicy Cmentarnej w Lubawce, 
§ ustawienie barier ochronnych przy drodze w Niedamirowie, 
§ opracowanie dokumentacji na przebudowę dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych w Bukówce, Jarkowicach i Okrzeszynie, 
Budowa zatoki autobusowej wraz z otoczeniem – wykonanie dokumentacji 
projektowej. 
Usuwanie skutków klęski żywiołowej – przebudowa drogi w Niedamirowie, 
Jarkowicach oraz w Opawie. 
TURYSTYKA 
Wydatki bieżące - wykonanie 0%planu 
GOSPODARKA MIESZKANIOWA 
Wydatki bieżące – wykonanie 95,1 % planu 
§ dopłaty do eksploatacji mieszkań komunalnych dla Zakładu Budżetowego 

Gospodarki Mieszkaniowej w Lubawce – 400.000,00 
§ wyceny, wypisy, inwentaryzacje nieruchomości, ogłoszenia w prasie dot. 

sprzedaży nieruchomości, ubezpieczenie wyciągu – 32 930,09, 
§ opłata za wyłączenie gruntów stoku narciarskiego z produkcji leśnej – 

481 779,95, 
§ opłata podatku od nieruchomości gminnych  - 117 410,00  

Wydatki majątkowe - wykonanie – 98,7% planu. 
DZIAŁALNOŚĆ USŁUGOWA 
Wydatki bieżące - wykonanie 83,4 % planu 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
Wydatki bieżące – wykonanie 90,2 % planu 
Wydatki majątkowe – wykonanie 98,1% planu 
URZĘDY NACZELNYCH ORGANÓW WŁADZY PAŃSTWOWEJ 
Wydatki bieżące – wykonanie 99,5% planu 
OBRONA NARODOWA 
Wydatki bieżące - wykonanie 100 % planu 
BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE i OCHRONA RZECIWPOŻAROWA 
Wydatki bieżące – wykonanie 81,6 % planu 
Wydatki majątkowe - wykonanie 81,3 % planu 
OBSŁUGA DŁUGU PUBLICZNEGO 
Wydatki bieżące – wykonanie 68,7 % planu 
RÓŻNE ROZLICZENIA 
Wydatki bieżące – wykonanie 0% planu 

 



Protokół Nr VI/2016 z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 31 maja 2016 roku 
 
 

 8 

OŚWIATA i WYCHOWANIE 
Wydatki bieżące – wykonanie 96,7 % planu 
Wydatki majątkowe – wykonanie 76,0 % planu 
OCHRONA ZDROWIA 
Wydatki bieżące - wykonanie 98% planu 
POMOC SPOŁECZNA 
Wydatki bieżące - wykonanie 97,4 % planu 
Wydatki majątkowe – wykonanie 100% 
EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA 
Wydatki bieżące - wykonanie 68,8 % planu 
GOSPODARKA KOMUNALNA 
Wydatki bieżące - wykonanie 91,3 % planu 
Wydatki majątkowe - wykonanie 96,6 % planu 
KULTURA i OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
Wydatki bieżące - wykonanie 98,9 % planu 
Wydatki majątkowe – wykonanie 98,4 % planu 
KULTURA FIZYCZNA i SPORT 
Wydatki bieżące - wykonanie 84,5 % planu 
Wydatki majątkowe – wykonanie 96,2 % 
Budżet Gminy Lubawka w roku 2015 został zrealizowany po stronie dochodów 
w wysokości 100,9% w stosunku do wielkości planowanych oraz po stronie 
wydatków 94,2% w stosunku do wielkości planowanej. Realizacja wydatków 
bieżących osiągnęła poziom 93,4 % planu a wydatki majątkowe zostały 
zrealizowane w 96,5%. Po sporządzeniu sprawozdania za rok 2015 wyliczono 
wolne środki w wysokości 1 760 017,64 zł. 
§ informacja o stanie mienia komunalnego 

Skarbnik Gminy M. Stanek-Gamoń poinformowała, że stan gruntów 
komunalnych wg stanu zamknięcia roku 2015 wynosi 521 hektarów. Łączna 
wartość gruntów Gminy Lubawka wg wartości ewidencyjnej wynosiła na dzień 
31 grudnia 2015 roku 23 876 920 PLN.  
Następnie przedstawiła zasób nieruchomości komunalnych wg stanu zamknięcia 
roku 2015 i poinformowała, że łączna wartość budynków i budowli Gminy na 
dzień zamknięcia roku 2015 wynosiła 92 860 934 PLN. 
§ uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały. Powiedziała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu Komisji Rady. Zapytała się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono (załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu). 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych – 10 głosami „za” przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 2 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr VI/157/16 
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w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu za 2015 rok 
 

Ad. 8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawka 
§ opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Włodarczyk odczytał treść pozytywnej 
opinii Komisji Rewizyjnej (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
§ opinia RIO 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść pozytywnej opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, zawartej w Uchwale Nr I/145/2016 z dnia 
23 maja 2016 roku składu orzekającego RIO we Wrocławiu, stanowiącej 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
§ uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawka 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały (załącznik nr 8  
do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 10 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 2 głosach „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr VI/158/16 
w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawka absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok. 
Burmistrz E. Kocemba podziękowała za udzielenie absolutorium oraz 
powiedziała, że jest zadowolona z uzyskanych wskaźników. Podziękowała 
wszystkim kierownikom podległych jednostek, kierownikom urzędu oraz  
pracownikom za osiągnięty sukces. 
 

Przerwa od godz. 1520 do godz. 1530 
 

Ad. 9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
a)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 

oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 
Kierownik Referatu ROŚiMRW J. Martyńska odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło  Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/159/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość.  

b)  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości, 
Kierownik Referatu ROŚiMRW J. Martyńska odczytała treść uchwały 
(załącznik nr10 do niniejszego protokołu). 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło  Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/160/16 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości. 

c)  zmiany uchwały Nr IV/143/16 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 
31 marca 2016 roku w sprawie określenia  zasad udzielania dotacji 
celowej z budżetu gminy w zakresie dofinansowania kosztów budowy 
studni na potrzeby własnego gospodarstwa na terenie Gminy Lubawka, 

Kierownik Referatu ROŚiMRW J. Martyńska odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytał czy są pytania lub uwagi dotyczące 
projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/161/16 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/143/16 Rady Miejskiej 
w Lubawce z dnia 31 marca 2016 roku w sprawie określenia  zasad udzielania 
dotacji celowej z budżetu gminy w zakresie dofinansowania kosztów budowy 
studni na potrzeby własnego gospodarstwa na terenie Gminy Lubawka. 

d)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lubawce za rok 2015 rok, 

Skarbnik Gminy M. Stanek-Gamoń odczytała treść uchwały (załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/162/16 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lubawce za rok 
2015 rok. 

e)  zmiany statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Lubawce 
Dyrektor MGOK Ł. Prochacki odczytał treść uchwały (załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/163/16 w sprawie zmiany statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury 
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w Lubawce. 
f)  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2016, 

Skarbnik Gminy M. Stanek-Gamoń odczytała treść uchwały (załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały.  
Radny A. Ptaszkowski zapytał Radcę Prawnego Urzędu Miasta Piotra 
Krystowskiego czy zmiany w budżecie można wprowadzać w kilku uchwałach. 
Radca Prawny P. Krystowski odpowiedział, że wprowadzanie zmian 
w budżecie Gminy zależy od projektodawcy ale istnieje możliwość  
wprowadzenia zmian w budżecie w oddzielnych uchwałach. 
Radny P. Witkorowski zapytał dlaczego planowane zadania inwestycyjne nadal 
ujęte są w jednej uchwale i wnioskował o ich podział oraz przedstawienie 
w oddzielnych uchwałach. Powiedział też, że radni od dłuższego okresu  
wnioskują o wprowadzanie zmian w budżecie w osobnych uchwałach.  
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że zmiany w budżecie Gminy zawsze 
były przedstawiane w jednej w uchwale i nie widzi potrzeby aby to zmieniać. 
Radny A. Ptaszkowski powiedział, że gdy radni wnioskowali o oddzielne 
przedstawienie zmian w budżecie Gminy to otrzymywali odpowiedź, iż nie ma 
takich możliwości. Nadmienił też, że radni chcieli by mieć możliwość 
oddzielnego głosowania nad planowanymi inwestycjami. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 10 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr VI/164/16 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2016. 

g)  uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubawka 
Skarbnik Gminy M. Stanek-Gamoń odczytała treść uchwały (załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 9 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych” 
oraz 1 głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr VI/165/16 w sprawie  
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubawka 

h)  przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Okrzeszyn w Gminie Lubawka, 
Wiceburmistrz B. Kończak odczytała treść uchwały (załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały.  
Radny A. Ptaszkowski zapytał dlaczego uchwały w sprawie przyjęcia strategii 
Sołectw nie były omawiane na Komisjach i czy są to  sprawy naglące. 
Wiceburmistrz B. Kończak odpowiedziała, że w ubiegłym roku cztery 
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sołectwa Gminy Lubawka przystąpiły do programu Odnowa Wsi tj. Okrzeszyn, 
Niedamirów, Chełmsko Śląskie oraz Stara Białka. Pod koniec miesiąca kwietnia 
został ogłoszony konkurs „Piękna wieś”, w którym mogą wziąć udział sołectwa 
biorące udział w programie „Odnowa Wsi” i posiadają Strategię Rozwoju Wsi.  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/166/16 w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Okrzeszyn 
w Gminie Lubawka 
§ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Niedamirów w Gminie 

Lubawka, 
Wiceburmistrz B. Kończak odczytała treść uchwały (załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/167/16 w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Niedamirów 
w Gminie Lubawka. 
§ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Chełmsko Śląskie w Gminie 

Lubawka, 
Wiceburmistrz B. Kończak odczytała treść uchwały (załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/168/16 w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Chełmsko 
Śląskie w Gminie Lubawka. 
§ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Stara Białka w Gminie 

Lubawka, 
Wiceburmistrz B. Kończak odczytała treść uchwały (załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada  Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/169/16 w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Stara Białka 
w Gminie Lubawka. 
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Wiceburmistrz B. Kończak poinformowała, że: 
§ w ubiegłym roku Sołectwo Błażejów otrzymało 50% dofinansowania do 

remontu kuchni w świetlicy wiejskiej 
§ w bieżącym roku Sołectwo Niedamirów otrzyma dofinansowanie na 

remont podłogi w świetlicy, 
§ pozostałe sołectwa Gminy również są zainteresowane przystąpieniem do 

projektu „Odnowa Wsi”,  
§ liderzy programu „odnowa wsi” mają możliwość  uczestniczenia 

w warsztatach organizowanych przez Urząd Marszałkowski oraz 
w wyjazdach studyjnych, 

§ organizatorem dożynek gminnych w bieżącym roku będzie Sołectwo 
Niedamirów a dożynki odbędą się  w dniu 17 września 2016 roku.  

 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała:  
Radnemu P. Wiktorowskiemu, że: 

§ do posiadłości Pana Zbrzyznego woda została doprowadzona w piątek, 
jednakże jest słabe ciśnienie. Sytuacja ulegnie zmianie dopiero po 
wykonania sieci wodociągowej. Poinformowała też, że do końca 
miesiąca września zostanie wykonana pełna dokumentacja na budowę 
sieci wodno-kanalizacyjnej w Chełmsku Śląskim.  

§ sprzątanie gminnych dróg  rozpocznie się od dnia 2 czerwca. 
Radnej I. Dereń, że: 

§ reklama przy stacji benzynowej ustawiona jest na gruncie stacji CPN,  
§ parking znajduje się na prywatnym gruncie, obecnego właściciela byłej 

stacji PKP oraz  GDDKiA i Gmina nie posiada na ten temat żadnych 
informacji ale sprawę rozezna. 

Radnemu A. Sarzyńskiemu, że: 
§ zasugeruje projektantowi zagospodarowania parku aby uwzględnił 

w projekcie lokalizację toalet, 
§ ogrodzenia na stadionie jest wykonane według standardów 

obowiązujących na takich obiektach. Dyrektor MGOK planuje 
zwiększenie ilości ławek dla kibiców. 

Radny A. Sarzyński powiedział, że trudno jest oglądać ludziom mecz na 
stojąco bez oparcia, a na takim ogrodzeniu można zniszczyć odzież. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że nie wie czy wykonawca weźmie 
odpowiedzialność za zniszczenia odzieży. 
Następnie poinformowała radnego A. Sarzyńskiego, że na ukończeniu jest 
projekt budowy instalacji sanitarnej na ulicy Mickiewicza, a od miesiąca 
września będą wykonywane prace budowlane na sali położonej przy ZSP 
w Lubawce i dopiero po zakończeniu budowy będzie można podjąć działania 
związane ze zmianą organizacji ruchu. 
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Radnemu A. Ptaszkowskiemu odpowiedziała, że jeżeli Spółka „Sanikom” 
dokonywała napraw awaryjnych na terenie wsi Błażejów to przed rozpoczęciem 
prac powinna uzyskać zgodę na wejście na teren prywatny, a po wykonanych 
robotach  teren należało przywrócić do stanu pierwotnego. 
Radny A. Ptaszkowski powiedział, że Spółka wykonuje roboty od dwóch 
miesięcy i zniszczyła również drogę gminną. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że „Sanikom” po wykonaniu prac 
powinien naprawić powstałe szkody. Gmina wystąpi do Spółki 
o uporządkowanie gminnych terenów i naprawienie szkód. Natomiast prywatni 
właściciele oraz Starostwo Powiatowe powinni również domagać się 
przywrócenia terenu do poprzedniego stanu. Odpowiedziała też radnemu 
A. Ptaszkowskiemu, że właściciel byłych zakładów Watra nie skontaktował się 
z Urzędem.  
Radnej A. Ochmańskiej odpowiedziała, że niedopuszczalne jest aby Spółka 
podczas wykaszania trawy na cmentarzu w Miszkowicach niszczyła pomniki. 
Należy wezwać „Sanikom” do naprawienia powstałych szkód. 
Radna A. Ochmańska powiedziała, że mogli zabezpieczyć pomniki. 
Burmistrz E. Kocemba  odpowiedziała, że od września będzie nowy zarządca 
cmentarza i ma nadzieje, że prace będą lepiej wykonywane. 
Radnemu A. Lubienieckiemu odpowiedziała Kierownik Referatu ROŚiMRW 
J. Martyńska i poinformowała, że drzewa zostały wycięte na wniosek sołtysa 
i Rady Sołeckiej w Chełmsku Śląskim. Wniosek został uzasadniony tym, że 
drzewa rosły w pobliżu linii energetycznej i stwarzały zagrożenie. W zamian za 
wycięcie drzew należy dokonać nasadzeń krzewów parkowych i Gmina planuje 
obsadzenie placu tujami.  
 

Ad.11.Sprawy różne, wolne wnioski i informacje 
Radna A. Ochmańska wnioskowała o postawienie toalety przy cmentarzu 
w Miszkowicach .  
Radny A. Ptaszkowski powiedział, że na ulicy Kościelnej zawalił się murek  
i zapytał czy można to ogrodzenie  odbudować.  
Radna I. Dereń zapytała ile potrwa remont sali przy ZSP w Lubawce 
Kierownik Referatu IGKiP D. Wiśniewska powiedziała, że zgodnie 
z projektem do dnia 30 czerwca 2018 roku. 
Radna I. Dereń zapytała czy zmienił się regulamin nagrody przyznawanej 
przez Burmistrza Miasta „Złoty Orzeł”. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odpowiedziała, że regulamin nie uległ 
zmianie, ponieważ nikt nie wnioskował o dokonanie takich zmian. 
Burmistrz Miasta E. Kocemba powiedziała, że można składać wnioski 
o zmianę regulaminu. 
Radna I. Dereń powiedziała, że wnioskowała o zmianę tego regulaminu. 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło powiedziała, że w miesiącu czerwcu 
podczas sesji będą wręczone nagrody dla uczniów i można jeszcze wnieść 
uwagi do Kapituły przyznającej nagrody Burmistrza Miasta „Złoty Orzeł”. 
Radny P. Wiktorowski powiedział, że: 
§ w Chełmsku Śląskim na ulicy Polnej został wykonany przepust, ale nie 

funkcjonuje, 
§ mieszkańcy Chełmska wnioskują o naprawę progów zwalniających na 

ulicy Polnej, 
§ na ulicy Kamiennogórskiej i Lubawskiej w Chełmsku Śląskim należy 

wyrównać ubytki w jezdni i poprosił o interwencję do Starostwa 
Powiatowego w sprawie remontu ulic oraz wykonania cięć 
pielęgnacyjnych drzew w okolicach sklepu Dino. 

Burmistrz E. Kocemba zapytała z jakich powodów przepust nie funkcjonuje. 
Radny P. Wiktorowski odpowiedział, że nie zostało wykonane odprowadzenie 
wody. 
Burmistrz E. Kocemba powiedziała, że odprowadzenie wody do rzeki  
wymaga uzyskania zgody ale sprawdzi dlaczego ta sprawa nie została jeszcze 
załatwiona. 
Radny A. Ptaszkowski zapytał Dyrektora MGOK Ł. Prochackiego kto jest 
właścicielem placów wokół świetlic. Poinformował też, że mieszkańcy nie chcą 
zajmować się utrzymywaniem tych placów i wnioskował o przyspieszenie prac 
nad nowymi regulaminami świetlic wiejskich. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała pismo Pana Piotra Marciniak 
(załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała Dyrektora MGOK 
Ł. Prochackiego czy Pan Piotr Marciniak otrzymał premię za poprzedni rok. 
Dyrektor MGOK Ł. Prochacki odpowiedział, że nie ma nagród za poprzedni 
rok, ale są za dodatkową pracę wykraczającą poza zakres obowiązków. Nagrody 
otrzymali wszyscy pracownicy w grudniu, natomiast w maju otrzymała część 
pracowników. 
Radny A. Sarzyński powiedział, że sprawy zwolnień reguluje kodeks pracy 
i takie sprawy nie powinny być poruszane na sesji.  
Burmistrz E. Kocemba powiedziała, że każda wypowiedź do prasy powinna 
być autoryzowana przed publikacją.  
 

Ad. 14. Zamknięcie obrad VI sesji 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady VI sesji o godz. 1700. 
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